
聯合書院胡忠多媒體圖書館每兩個月精選及放映多媒體館藏，7 月至 

8 月的主題為「攝影學與香港攝影家」，歡迎讀者參觀展出的館藏。 

日期： 2014 年 7 月 2 日至 8 月 31 日 

地點：聯合書院胡忠多媒體圖書館地下視聽區 

時間（影片播放）：星期一至六下午 2 時正 

歡迎讀者於圖書館開放時間內參觀。如有查詢，歡迎致電 3943 7564 

與本館職員聯絡。 

The United College Wu Chung Multimedia Library selects and 
broadcasts multimedia collection every two months. The featured 
display for July and August is “Photography and Hong Kong 
Photographers”. Patrons are welcome to visit the displayed 
materials. 

Date: 2 July - 31 August 2014 
Venue: Audio Visual Area, G/F, United College Wu Chung Multimedia Library 
Time (Video Show): 2:00 pm, Monday to Saturday 

Welcome to visit the featured display during the opening hours of the library. For enquiry, please contact us at 
 3943 7564. 

本院校友黃桂林博士（72/歷史）於 2014 年 5 月 12 日舉行的香港 

中文大學第十三屆榮譽院士頒授典禮上，獲頒贈榮譽院士銜， 

以表揚他對大學及社會的貢獻。 

College alumnus, Dr Wong Kwai-lam (72/HIST), was conferred  
Honorary Fellowship in recognition of his contribution to the  
University and the community during the Thirteenth Honorary  
Fellowship Conferment Ceremony held on 12 May 2014 in  
The Chinese University of Hong Kong. 

本院校友獲頒榮譽院士 
College Alumnus Conferred Honorary Fellowship  

《聯合校友》第四十八期（2014 年 6 月號）經已出版，並已分發予書院同仁及全體 

校友。書院同仁亦可透過網上版瀏覽《聯合校友》： http://www.cuhk.edu.hk/uc/

AlumniNewsletter。 
 
下期《聯合校友》出版日期為 2014 年 9 月中旬，編輯委員會歡迎校友提供最新消息 

及相片、升學、就業、喜訊等動態，稿件請於 2014 年 7 月 31 日或以前電郵至 

alumni-uc@cuhk.edu.hk。來稿請以中文撰寫。查詢請致電 3943 8654 或 3943 1948 

與本院陸敏兒女士或余慧儀女士聯絡。 

The issue 48 of United Alumni Newsletter (June 2014) has been distributed to  
college members and all United College alumni. The online version of United Alumni 
Newsletter is also available at http://www.cuhk.edu.hk/uc/AlumniNewsletter. 
 
The Editorial Committee of United Alumni Newsletter would like to invite content 
written in Chinese and photo submission from alumni on their updates, including 
further studies, career, and good news, etc. Please send your submissions by email  
to alumni-uc@cuhk.edu.hk on or before 31 July 2014. For further information and 
enquiries, please contact Ms Amy M Y Luk at 3943 8654 or Ms Maggie W Y Yu at 
3943 1948. 

《聯合校友》第四十八期 
United Alumni Newsletter Issue 48 

專題展覽：攝影學與香港攝影家 
Featured Display: Photography and Hong Kong Photographers  



本院現已公開接受 2014 至 2015 年度國際學術會議津貼計劃及訪問研究學人計劃第一輪申請，截止申請日期為 2014 年 

7 月 31 日。申請結果將於 8 月下旬公佈。歡迎本院教職員於本院網頁「申請及公佈結果」一欄下載計劃詳情及申請表格。

成功獲資助的教職員須於出席國際學術會議後或與訪問學人合作研究後向本院文化交流及研究委員會提交報告。查詢請 

致電 3943 8654 與本院高級書院發展主任陸敏兒女士聯絡。 

The first round of application for International Conference Grant and Resident Fellow Schemes 2014-2015 is now open 
for submission. The closing date will be 31 July 2014. The outcome will be announced in late August. Guidelines and 
application forms of the Schemes can be downloaded at “Applications and Results” section of the College website.  
Successful applicants are requested to submit a report to the Committee on Cultural Interchange and Research after 
attending the international conferences or research collaboration with the resident fellows. For enquiries, please call  
Ms Amy M Y Luk, Senior College Development Officer at 3943 8654. 

教職員著作出版資助計劃 
Staff Publication Scheme  

本院教職員著作出版資助計劃現已公開接受申請。本計劃旨於鼓勵本院教職員積極從事研究及著述，並將研究成果或

作品出版，從而提高教職員在其本身專業及學術界的地位，及令作品能夠獲得適當的評價及認同。 

本計劃全年均接受申請。歡迎本院教職員於本院網頁「申請及公佈結果」一欄下載申請表格及計劃詳情。查詢請致電

3943 8654 與本院高級書院發展主任陸敏兒女士聯絡。  

The United College Staff Publication Scheme is now open for submission. The main purpose of the Scheme is to 
encourage the staff of United College to actively participate in research activities and to publish their findings. It is 
hoped that such publications will enhance their professional and academic standings with recognition.  

Applications are welcome all year round. Guidelines and application form of the Scheme can be downloaded at 
“Applications and Results” section of the College website. For enquiries, please contact Ms Amy M Y Luk, Senior 
College Development Officer at 3943 8654.  

2014至2015年度國際學術會議津貼計劃及訪問研究學人計劃 
International Conference Grant & Resident Fellow Schemes 2014-2015 

訪問學人 / 機構 
Resident Fellow / Institution  

提名人 / 學系 
Nominator / Department  

到訪日期 
Visitation Period 

哈爾濱醫科大學王棟教授 
Professor WANG Dong, Harbin Medical University 

化學病理學系鄧亮生教授 
Professor Nelson L S TANG, Department of Chemical Pathology 

15/4 – 14/5/2014 

Mr Tobaron WAXMAN, Tobaron Waxman Studio 文化及宗教研究系 Katrien JACOBS 教授 
Professor Katrien JACOBS, Department of Cultural and Religious Studies 

9/5 – 8/6/2014 

中山大學張勇博士 
Dr ZHANG Yong, Sun Yat-sen University 

生物醫學學院鄭漢其教授 
Professor Christopher H K CHENG, School of Biomedical Sciences 

1/7 – 31/8/2014 

訪問研究學人到訪書院 
Resident Fellows Visited the College 

本院校友 
College Alumnus 

職位 
Post 

生效日期 
Effective Date 

魏雁濱教授（74/政政） 
Professor NGAI Ngan-pun (74/GPAD) 

社會工作學系客座教授 
Adjunct Professor, Department of Social Work 

16/5/2014 

名譽職務 
Honorary Appointment 


